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Pedagogická fakulta MU         Zápisy ze zasedání AS PdF MU – ak. r. 2023/2024 

Č. j.: MU-IS/238774/2023/2154572/PdF-1 

 

Zápis z 1. zasedání AS PdF MU 

ze dne úterý 3. října 2023 

(od 14:00, Konferenční a relaxační místnost RUV) 

Přítomni: 

Komora akademických pracovníků:  Studentská komora:    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

(přítomno celkem 21 senátorek a senátorů) 

 

Omluveni: 

 

 

    

Hosté:  

 

 

Zapisovatel: 

Mgr. David Košatka  

doc. Mgr. Martin Adam, Ph.D.  

doc. RNDr. Jaroslav Beránek, CSc.  

doc. Mgr. Jana Kratochvílová, Ph.D.  

Mgr. Anastasija Sokolova, Ph.D.  

Mgr. Martin Vrubel, Ph.D.  

PhDr. Mgr. Dana Zámečníková, Ph.D. 

doc. Mgr. Petr Hala, Ph.D. et Ph.D. 

doc. Mgr. Petr Najvar, Ph.D. 

Mgr. Iva Frýzová 

Mgr. Jiří Mihola, Ph.D. 

Mgr. Petr Kamenický, Ph.D. 

Mgr. Jiří Šibor, Ph.D.  

 

  

 

 

Mgr. Miroslav Jurčík 

Mgr. David Košatka 

Mgr. Bc. Dominik Levíček  

Nela Chalupová  

Bc. Vojtěch Antoš  

Karel Frnka  

Bc. Ondřej Voráč  

Bc. Dominik Justin Zelinka 

Bc. Michaela Skalníková 

 

 

 

 

 

 

 

doc. PhDr. Mgr. Simona Koryčánková, Ph.D. 

Ph.D. doc. Mgr. Tomáš Káňa, Ph.D. 

PhDr. Helena Vaďurová, Ph.D., M.Sc. 

Mgr. Petra Vystrčilová, Ph.D. 

doc. Mgr. Tomáš Káňa, Ph.D.  

prof. PhDr. Tomáš Janík, Ph.D., M.Ed. 

RNDr. Hana Svobodová, Ph.D. 

Mgr. et Mgr. Marek Lollok, Ph.D. 

Ing. Šárka Kvizdová 

Mgr. Jan Šplíchal 

Mgr. Dagmar Kyselová 

Mgr. Pavla Žáková 

Mgr. Pavel Sochor, Ph.D.
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Návrh programu zasedání senátu: 

 

1. Schválení programu zasedání 

2. Schválení zápisu z 8. zasedání AS PdF MU v akad. roce 2022/2023 

3. Volba nového člena/členky Disciplinární komise PdF MU 

4. Schválení Podmínek a kritérií přijetí ke studiu v bakalářských a magisterských (pětiletých) 

studijních programech na PdF MU platných pro akademický rok 2024/2025  

5. Schválení Podmínek a kritérií přijetí ke studiu v cizojazyčných bakalářských studijních 

programech na PdF MU platných pro akademický rok 2024/2025 

6. Projednání návrhu na prodloužení akreditace bakalářského studijního programu 

Matematika se zaměřením na vzdělávání a navazujícího magisterského studijního 

programu Učitelství matematiky pro ZŠ 

7. Schválení transformace úseků sekretariátu děkanky na oddělení  

a. Oddělení zahraničních vztahů a internacionalizace 

b. Oddělení vnějších vztahů a marketingu 

8. Volba kandidáta na zastoupení PdF MU v RVŠ 

9. Různé 
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1. Schválení programu zasedání 

 

Předseda Adam zahájil 1. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 2023/2024 a přivítal 

senátorky, senátory, členky a členy vedení fakulty a všechny hosty. Informoval senát, že 

v souvislosti s řádným ukončením studia dvou bývalých senátorů oslovil náhradníky; novými 

členy senátu se stali Miroslav Jurčík a Nela Chalupová. 

Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje sen. Najvara a sen. Levíčka jako 

skrutátory 1. zasedání AS PdF MU v akad. roce 2023/2024. 

Pro: 17; proti: 0, zdrželo se: 2; 

 

Na zasedání dorazil sen. Frnka 

AS PdF MU schvaluje program 1. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 2023/2024. 

Pro: 20; proti: 0, zdrželo se: 0; 

 

2. Schválení zápisu z 8. zasedání AS PdF MU v akad. roce 2022/2023. 

 

Předseda Adam neobdržel žádné připomínky k zápisu. 

Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje zápis z 8. zasedání AS PdF MU v akad. 

roce 2022/2023. 

 Pro: 20; proti: 0, zdrželo se: 0; 

 

3. Volba nového člena/členky Disciplinární komise PdF MU 

 

Předseda Adam avizoval, že pro komisi je důležité, aby byla usnášení schopná. Nový člen 

nebo členka ze strany studenů se doplňují po odchodu bývalého senátora Bezůška. Navrhnut 

byl nový senátor Miroslav Jurčík. Další návrhy nebyly vzneseny.  

Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje Mgr. Miroslava Jurčíka jako nového 

člena Disciplinární komise PdF MU.  

Pro: 19, proti: 0, zdržel se: 1.  

 

4. Schválení Podmínek a kritérií přijetí ke studiu v bakalářských a magisterských 

(pětiletých) studijních programech na PdF MU platných pro akademický rok 

2024/2025  
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Prod. Káňa: Text se obsahově oproti loňsku nezměnil. Změny jsou spíše stylistické a byl 

důsledněji užit genderově neutrální jazyk.  

Předseda Adam doplnil, že konkrétní podklady jdou z konkrétních pracovišť. Dokument 

bude po schválení převeden do webové podoby.  

Sen. Vrubel měl dotaz na studijní program Hudební výchova – konkrétně na talentovou 

zkoušku ze hry na klavír a housle. Ptal se, zda by se nedala nabídka rozšířit o další hudební 

nástroj.  

Sen. Hala reagoval, že podobná diskuze probíhala. Dnes je možné si zapsat předmět hra na 

kytaru. Pokud však má člověk fungovat v praxi, tak klavír i housle jsou základem. Pokud by 

byly finance, tak by uvítal najmutí nových lidí, kteří by vyučovali hru na další hudební 

nástroje.  

Prod. Káňa dodal, že zůstává nezměněn i percentil pro přijetí a také jsou brány v potaz 

excelentní výsledky z olympiád. 

Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje Podmínky a kritéria pro přijetí ke studiu 

v bakalářských a magisterských (pětiletých) studijních programech na PdF MU platných pro 

akademický rok 2024/2025. 

Pro: 20, proti: 0, zdržel se: 0.  

 

 

5. Schválení Podmínek a kritérií přijetí ke studiu v cizojazyčných bakalářských 

studijních programech na PdF MU platných pro akademický rok 2024/2025 

 

Prod. Vystrčilová: Ani zde se podmínky příliš nezměnily oproti loňskému roku. Přistoupilo 

se však k tomu, že do podmínek se dal maximální počet účastníků, který by bylo možné 

přijmout (70). Existuje nově i možnost dodatečného druhého kola výběrového řízení 

v případě, že by nebyla naplněna kapacita. Co se požadavků na přijetí týče, tak věcně se nic 

nemění.  

Sen. Vrubel se zeptal na program Education for Diversity and Inclusion, konkrétně na počet 

přijatých uchazečů. 

Prod. Vystrčilová: Bylo přijato 16 uchazečů, z vízových důvodů nastoupili 4. Je důležité 

pracovat na marketingu a propagaci cizojazyčných programů.  

Sen. Vrubel se zeptal, jestli je to ministerstvo, kdo může vízový proces zpomalit nebo 

zastavit. 

Sen. Košatka potvrdil, že v některých případech může ministerstvo vízový proces pozastavit 

do doby, než kontaktuje aktéry na PdF, zodpovědné za tuto agendu, kteří potvrdí, že se 

skutečně jedná o budoucí studenty PdF MU a udělení víza je žádoucí. To má však negativní 

vliv na celý přijímací proces a může se stát, že zájemci již nestihnou nastoupit do programu. 

 

Sen. Chalupová dorazila na zasedání  

Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje Podmínky a kritéria pro přijetí ke studiu 

v cizojazyčných studijních programech na PdF MU platných pro akademický rok 2024/2025. 

Pro: 19, proti: 0, zdržel se: 2.  
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6. Projednání návrhu na prodloužení akreditace bakalářského studijního programu 

Matematika se zaměřením na vzdělávání a navazujícího magisterského 

studijního programu Učitelství matematiky pro ZŠ 

 

Prod. Vaďurová: Tento bakalářský studijní program každoročně prochází hodnocením 

v rámci programové rady. Byla zpracována i sebehodnotící zpráva k tomuto programu. Na 

základě doporučení byl zpracován plán rozvoje. Sama proděkanka je společně se sen. 

Beránkem (garantem obou programů) k dispozici k zodpovězení jakýchkoliv dotazů. 

Sen. Beránek doplnil, že akreditace vyprší v roce 2024 a z toho důvodu bylo třeba absolvovat 

proces sebehodnocení a evaluací. Program nepřipravuje matematiky odborné, ale takové, kteří 

budou učit. Byl navýšen počet volitelných předmětů. Studenti např. poukazovali na to, že by 

chtěli více Hejného matematiky, proto byly některé semináře drobně upraveny. Od letošního 

akademického roku je plánovaná změna u asistentských praxí, která by měla vést k 

zjednodušení.  

Sen. Sokolová: Když bude navýšen počet volitelných předmětů a docentů, bude navýšena i 

tvůrčí činnost? 

Sen. Beránek potvrdil, že bodové hodnocení je poněkud nižší, ale vymezil se vůči tomu, že 

by na katedře nedělali nic. Povinných předmětů není tolik, aby dávalo smysl do nich 

zasahovat. Bylo třeba se vejít do počtu hodin a počtu kreditů. Z rady pro vnitřní hodnocení se 

objevila výtka, že historicky měli málo docentů. Chystají se další habilitace. 

Prod. Vaďurová: Tlak na publikační činnost je vysoký. Na katedře matematiky jsou projekty 

typu GAČR, který podporuje publikování. Dále je to podpora internacionalizace. 

Předseda Adam se zeptal, proč studenti na katedře nemají zájem vyjíždět do zahraničí.  

Sen. Beránek: Stává se, že studenti vycestují přes jiné pracoviště. Je potřeba se na to zaměřit.  

Sen. Vrubel měl dotaz na studijní neúspěšnost. Sám se nějakou dobu věnoval tématu studijní 

neúspěšnosti. Na matematice je studijní neúspěšnost vysoká. Měl dotaz, jak s tímto tématem 

chtějí do budoucna pracovat? 

Sen. Beránek: Apeluje na kolegy, aby vytvářeli studijní opory, nabízeli možnost více 

konzultovat a dávat studentům častěji zpětnou vazbu. Bohužel na matematice není studentská 

rada, která by také mohla pomoci. 

Prod. Svobodová měla dotaz na praxe. Dle sen. Beránka proběhly nějaké změny, ty jsou ale 

dělány centrálně, tak jak taková změna probíhala? 

Sen. Beránek se pravděpodobně jen nešťastně vyjádřil; potvrdil, že se jedná o změny na 

celofakultní úrovni. 

Sen. Kratochvílová potvrdila, že jsou v kontaktu a vše je v pořádku.  

AS PdF MU projednal návrh na prodloužení akreditace bakalářského studijního programu 

Matematika se zaměřením na vzdělávání a doporučuje jej ke schválení Vědecké radě 

Pedagogické fakulty MU. 

Pro: 21, proti: 0, zdržel se: 0.  

 

Sen. Beránek: U nMgr. studijního programu počítají především s absolventy bakalářského 

programu. V roce 2020 RVH akreditovala program také v kombinované formě. U nMgr. 

studia existuje tedy prezenční i kombinovaná forma. K žádným zásadním změnám nedošlo. 

Byla rozšířena nabídka matematických programů.  
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Sen. Kratochvílová měla otázku na integrovanou státní závěrečnou zkoušku. 

Sen. Beránek: Je to v procesu, každopádně je to nutnost, které se nevyhneme.  

AS PdF MU projednal návrh na prodloužení akreditace navazujícího magisterského studijního 

programu Učitelství matematiky pro ZŠ a doporučuje jej ke schválení Vědecké radě 

Pedagogické fakulty MU. 

Pro: 21, proti: 0, zdržel se: 0.  

 

Předseda Adam vyhlásil 15 minut přestávku. 

 

7. Schválení transformace úseků sekretariátu děkanky na oddělení  

 

Děkanka Koryčánková věří, že navržená transformace bude mít pozitivní vliv na fungování 

fakulty. Domnívá se, že je třeba více dbát na sebeprezentaci. V internacionalizaci patří PdF 

mezi leadery na MU, jen je třeba to více prezentovat. Bude nezbytné personální posílení. 

Prod. Vystrčilová: Za transformací stojí celé vedení fakulty. Kvalitní věci, které na PdF 

vznikají, je zapotřebí lépe prezentovat. Jako vhodný se zdá být tandem proděkanky pro 

internacionalizaci a tajemnice, pod kterou bude spadat internacionalizace a marketing. Dále 

představila současný stav, který je mimořádně poddimenzovaný. Klíčová nová témata pro 

nové oddělení jsou mezinárodní marketing, popularizace vědy, interní komunikace, rozvoj 

vztahů s absolventy a podpora marketingových aktivit kateder. 

Sen. Vrubel měl dotaz, z čeho se budou úvazky financovat a zda to nepovede ke zvýšení 

centralizovaných financí z děkanát. 

Taj. Němcová potvrdila navýšení mandatorních výdajů.  

Sen. Vrubel navrhl, jestli nevyužít lidi, kteří už na PdF jsou a navýšit úvazky například jen o 

1,25 úvazku. Až bude diskuze o rozpočtu, katedry si musejí být vědomy, že se budou muset 

více finančně podílet na fungování děkanátu. 

Předseda Adam měl dotaz, jestli by takové oddělení bylo k dispozici právě i pro pomoc 

s přípravou konferencí. 

Děkanka Koryčánková uvedla dva případy konferencí, které se na PdF pořádaly a které byly 

neuvěřitelně vyčerpávající pro ty, co je pořádali. Vnímá jako důležité personálně posílit tým o 

odborníky či odbornice na marketing. 

Sen. Kamenický vnímá i 2,5 úvazku jako minimum. O této investici by vůbec nediskutoval, 

je to jednoznačně potřeba. 

Sen. Kratochvílová by uvítala větší pomoc s organizováním konference. 

 

Sen. Jurčík opustil zasedání. 

Sen. Zámečníková opustila zasedání. 

 

Sen. Vrubel znovu připomněl, že je třeba na to myslet, až se bude sestavovat rozpočet. 

Sen. Kamenický vyzval sen. Vrubela, ať navrhne jinou variantu. 

Sen. Vrubel věří, že existují možnosti a dají se hledat, ale musí to být pojato komplexně.  

Tajemnice Němcová by byla ráda, aby se tým, který se nyní stará o běžný provoz, 

nevyčerpal. Ona sama bude hledat projekty, které by pomohly s financováním. 
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Sen. Frýzová v tom vnímá úsporu vlastního času, který může investovat jinak.  

Sen. Najvar cítí potřebu podpořit předsedu ekonomické komise, jeho argumentům rozumí.  

Předseda Adam poprosil o zpřesnění náplně takového oddělení a o to, aby vedení fakulty 

senát dále v této věci informovalo. 

Prod. Vystrčilová pokračovala v odůvodnění změn na úseku internacionalizace. Klíčová 

témata jsou mobility studujících a zaměstnanců, podpora internacionalizace doma, 

cizojazyčné studijní programy, spolupráce na mezinárodních studijních programech či 

realizace staff weeků.  

Děkanka Koryčánková vnímá, že oddělení internacionalizace má daleko větší dopad na 

konkrétní položky v rozpočtu. To je například navýšení počtů vyjíždějících studujících.  

Sen. Vrubel připomněl, že centrum internacionalizace zde již historicky existovalo, tak v čem 

bude výhoda nového, oproti tomu, co zde bylo? 

Děkanka Koryčánková dodala, že toto centrum bylo velmi úzce orientované svou profilací a 

lépe personálně vybaveno.  

Sen. Kratochvílová by ocenila pomoc s nákupem letenek.  

Děkanka Koryčánková má z rektorátu negativní zkušenost s nákupem letenek. 

Sen. Kratochvílová by potřebovala, aby bylo jasně řečeno, co se ohledně internacionalizace 

chce a na co jsou prostředky.  

Děkanka Koryčánková věří, že tato témata budou brzy konkrétnější i s příchodem nového 

prorektora.  

Sen. Vrubel měl návrh k cizojazyčným programům: když se podaří zajistit větší množství 

studentů, finance by částečně mohly jít i na pracoviště internacionalizace.  

Mgr. Kyselová: Částečně se to již děje. 

 

AS PdF MU vyjadřuje souhlas se záměrem transformovat úseky sekretariátu děkanky na 

Oddělení zahraničních vztahů a internacionalizace a Oddělení vnějších vztahů a marketingu 

a žádá o další specifikaci ohledně koncepce oddělení a pracovní náplně pracovních pozic na 

těchto odděleních.  

 

Pro: 19, proti: 0, zdržel se: 0. 

 

8. Volba kandidáta na zastoupení PdF MU v RVŠ  

 

Předseda Adam: Rada vysokých škol je významné těleso, kde jsou zástupci univerzit a 

mohou ovlivnit dění na VŠ. Úkolem senátu je delegovat jednoho nominanta nebo nominantku 

pro období 2024-2026. Dlouholetým a osvědčeným zástupcem za PdF MU je sen. Martin 

Vrubel. Navrhuje jej i pro další funkční období, jiné návrhy nejsou. 

Sen. Vrubel: Hlavní náplní RVŠ je hledat konsenzus mezi všemi zastoupenými VŠ a 

následně přijímat usnesení, které povedou k harmonizaci VŠ v ČR. Projednává také novely a 

komunikuje přímo s MŠMT. Sen. Vrubel je předsedou jedné z komisí.  

Děkanka Koryčánková dodala, že přes komise lze vznášet podněty tak, aby byly funkční, 

začaly rezonovat a byly případně vyslyšeny na MŠMT. 

 

AS PdF MU schvaluje Martina Vrubela jako zástupce PdF MU v Radě vysokých škol. 

 

Pro: 17, proti: 0, zdržel se: 2. 
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Zasedání opustila sen. Frýzová 

 

9. Různé 

 

Předseda Adam avizoval, že v zimě/na jaře proběhnou volby do AS PdF MU. Než je ale 

vyhlásí, ve stále platném volebním řádu je třeba změnit několik technických údajů; důvodem 

je prodloužení funkčního období senátu do 22. 5. 2024 z důvodu nouzového stavu 

v souvislosti s covidem. Požádal legislativní komisi (LK), aby na příští zasedání tyto úpravy 

VŘ připravila k projednání. Senát bude schvalovat modifikovaný VŘ na listopadovém 

zasedání. Poté je třeba, aby dokument schválil AS MU. 

Sen. Mihola jako předseda LK potvrdil, že o tom v komisi jednali a nepředpokládá, že by to 

měl být problém. 

 

Sen. Levíček v zastoupení za nepřítomného sen. Jurčíka navrhuje, zda by první týden 

semestru nemohl být vyhlášen jako tzv. „orientační týden“. To by studentům umožnilo 

seznámit se s podmínkami výuky, fungováním katedry, harmonogramem atd. Zde by se 

mohlo vložit děkanské volno na zahájení akademického roku, o kterém studující bohužel 

nebyli letos informováni, a docházelo ke zmatkům.  

Předseda Lollok: Jako nejsilnější argument pro obezřetnost vnímá to, že by studenti přišli o 

část doby, kdy lze ještě dělat změny v zápise. 

Děkanka Koryčánková potvrdila, že se má zkrátit období změny v zápise.  

Sen. Kamenický: Zmínil, že letos bylo několik schůzí, do toho děkanské volno a první týden 

stejně jako by neproběhl. 

 

Zasedání opustili sen. Najvar, Šibor a Hala. 

 

Sen. Kratochvílová: Již více než 8 let v tomto období informujeme studenty o praxích. 

Z hlediska organizace praxí je to z jejího pohledu nezbytné. Přemýšlela nad tím, že možná by 

se i ostatním katedrám mohlo hodit potkat se se studujícími. Ona sama by orientační týden 

uvítala.  

Předseda Adam navrhuje odročit tento bod na příště.  

 

Následně poděkoval přítomným senátorům a senátorkám, zasedání ukončil a pozval na další 

zasedání. 

 

 

Zapsal: Mgr. David Košatka 3. 10. 2023 

Schválil: doc. Mgr. Martin Adam, Ph.D. předseda AS PdF MU 10. 10. 2023 
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Usnesení z 1. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 2023/2024 

 

 Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje sen. Najvara a sen. Žákovou jako 

skrutátory 1. zasedání AS PdF MU v akad. roce 2023/2024. 

 AS PdF MU schvaluje program 1. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 2023/2024. 

 Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje zápis z 8. zasedání AS PdF MU v 

akad. roce 2022/2023. 

 Akademický senát Pedagogické fakulty MU navrhuje za nového člena Disciplinární komise 

PdF MU sen. Miroslava Jurčíka. 

 Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje Podmínky a kritéria pro přijetí ke 

studiu v bakalářských a magisterských (pětiletých) studijních programech na PdF MU 

platných pro akademický rok 2024/2025. 

 Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje Podmínky a kritéria pro přijetí ke 

studiu v cizojazyčných studijních programech na PdF MU platných pro akademický rok 

2024/2025. 

 AS PdF MU projednal návrh na prodloužení akreditace bakalářského studijního programu 

Matematika se zaměřením na vzdělávání a doporučuje jej ke schválení Vědecké radě 

Pedagogické fakulty MU. 

 AS PdF MU projednal návrh na prodloužení akreditace navazujícího magisterského 

studijního programu Učitelství matematiky pro ZŠ a doporučuje jej ke schválení Vědecké 

radě Pedagogické fakulty MU. 

 AS PdF MU vyjadřuje souhlas se záměrem transformovat úseky sekretariátu děkanky na 

Oddělení zahraničních vztahů a internacionalizace a Oddělení vnějších vztahů a 

marketingu a žádá o další specifikaci ohledně koncepce oddělení a pracovní náplně 

pracovních pozic na těchto odděleních. 

 AS PdF MU schvaluje Martina Vrubela jako zástupce PdF MU v Radě vysokých škol. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


